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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Rada hlavního města Prahy  

    
Komise RHMP pro sport  

ZÁPIS z 8. jednání 
Komise RHMP pro sport konané dne 20. 6. 2024 v 16:00 hod. 

Zasedací místnost č. 625, 6. patro, Škodův palác, Jungmannova 35/29, Praha 1 
   

  
 

Přítomni: Ing. Ivo Jebousek, Jan Štorek, Mgr. et Mgr. Miroslav Šmíd, Bc. Vojtěch Pavlík, PhDr. Tomáš Vyhnánek, 
Bc. Ondřej Vojta – online, Milan Antoš – online 

Stálý host: Ing. Jaroslav Chvalný 

Omluveni: PhDr. Mgr. Ing. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., Mgr. Petr Kubíček, Barbora Stárek, MSc., 

Tajemník: Mg. Michaela Knappová 

Hosté: Bc. Zdeněk Hübner 

Jednání řídil: Ing. Ivo Jebousek, předseda Komise RHMP pro sport   

 

Schválený program: 
 

BOD Program 

 Úvod 
1. Schválení programu jednání a volba ověřovatele zápisu 
2. Příprava znění Programu podpory sportu a tělovýchovy v hlavním městě Praze pro rok 2025 
 Různé 
 Závěr  

 
 
K jednotlivým bodům programu: 

 Úvod 

Jednání zahájil předseda v 16:00 h a přivítal přítomné členy a hosty. Informoval členy, že se tři členové komise z jednání 
řádně omluvili a konstatoval, že Komise RHMP pro sport (dále jen „komise“) je usnášeníschopná.  

1. Schválení programu jednání a volba ověřovatele zápisu 

Předseda přednesl navrhovaný program jednání. Jako ověřovatele zápisu navrhl Mgr. et Mgr. Miroslava Šmída. 
Předseda vyzval členy k hlasování o návrhu programu a volbě ověřovatele zápisu. 
 

Usnesení: 

Komise 

I .   s c h v a l u j e  

1.  navržený program jednání 
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2.  ověřovatele zápisu, jímž byl zvolen Mgr. et Mgr. Miroslav Šmíd 

Usnesení bylo přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, nehlasoval: 0. 

2.  Příprava znění Programu podpory sportu a tělovýchovy v hlavním městě Praze pro rok 2025 

Předseda představil členům návrh na harmonogram dotačního řízení pro rok 2025, který je spolu s prezentací jednání 
přílohou zápisu. Dále byla probrána metodika a postup hodnocení žádostí s tím, že odbor HMHMP provede hodnocení 
žádostí dle schválených podmínek Programu podpory sportu a tělovýchovy v hlavním městě Praze pro rok 2025 (dále 
jen „Program“), včetně návrhu výše dotace u jednotlivých projektů, který vždy vychází z matematického výpočtu. 
Během diskuse o hodnocení žádostí zazněl návrh, že by se Komise mohla podílet na hodnocení projektů. Poté proběhlo 
představení úprav vyhlášení podmínek Programu, a to pouze do Opatření IV Sportovní akce. Další Opatření budou 
předmětem příštího jednání Komise. Nad Opatřeními I. Systémová podpora sportu dětí a mládeže, II. Investice do 
sportovního zařízení, III. Provoz sportovního zařízení a IV. Sportovní akce proběhla diskuse. 

 
U návrhu změn u Opatření I. Systémová podpora sportu dětí a mládeže bylo diskutováno: 
- navýšení finanční alokace o min. 20 mil. Kč,  
- snížení limitu pro způsobilé náklady u mzdových nákladů na trenéry na min. 50 %, 
- rozšíření způsobilých nákladů o úhradu účastnických poplatků souvisejících s účastí na soutěžích (akcí), 
- návrh dotací pro realizátory stanoví HMP podle členské základny / pyramidy, 
- zvážení rozšíření způsobilých nákladů o akce (pořádání i účasti), 
- ověření dat v Rejstříku sportu,  
- v koeficientu nákladovosti se zohlední pouze náklady na tréninkovou jednotku 
- zohlednění počtu tréninkových jednotek u registrovaných sportovců 
- přidělování podpory přímo rodičům sportujících dětí místo realizátorům 

 
V 17:00 se odpojil Ondřej Vojta 

 
U návrhu změn u Opatření II. Investice do sportovního zařízení bylo diskutováno: 
- navýšení finanční alokace o min. 20 mil. Kč, 
- kritérium potřebnosti v rámci hodnocení by stanovila komise seřazením projektů dle priority (účelnosti). 

 
V 17:30 odešel Tomáš Vyhnánek 

 
U návrhu změn u Opatření III. Provoz sportovních zařízení bylo diskutováno: 
- HMP by mělo přispívat dotací pouze těm, kteří to potřebují, tj. při žádosti i při vyúčtování vykáže zápornou bilanci 

rozpočtu, 
- dětská a mládežnická členská základna a podíl využití zařízení vlastními členy nově jako koeficient, 
- snížení alokace v souvislosti s posílením alokace v opatření I., 
- podpora by se tak v případě HMP týkala pouze takových zařízení, která jsou využívána výhradně ke 

sportovní činnosti dětí a mládeže a nekomerčním účelům HMP, 
- HMP dotací nemůže přispívat na zisk plynoucí z komerční / obchodní činnosti provozovatelů zařízení. 

 
U návrhu změn u Opatření IV. Sportovní akce bylo diskutováno: 
- HMP nemůže dotací přispívat na tvorbu zisku, 
- HMP by mělo přispívat dotací pouze těm, kteří to potřebují, tj. při žádosti i při vyúčtování bez dotace vykážou 

zápornou bilanci rozpočtu – tomu přizpůsobit formulář žádosti, kde musejí prokázat v rámci předpokládaného 
rozpočtu, a hlavně následně při jejím vypořádání, 

- z hlediska časovosti není v současné chvíli podpora poskytována ex ante (předem), tedy tak, jak je vypisována, 
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- vznik nového dotačního programu se zaměřením na významné akce s mezinárodním významem (SP, ME, MS, 
finále evropských či světových soutěží typu Final four), tedy divácké akce, o jejichž pořádání se pořadatel uchází 
s min. 2letým předstihem, 

- podpora by zahrnovala veškeré finanční náklady HMP související s konáním akce (posílení rozpočtů příspěvkových 
organizací, posílení dopravy, pronájmy veřejných ploch, zábory, poskytnutí propagačních ploch aj.) a případné 
protiplnění. 

Různé  

Komise se dohodla na předběžném návrhu termínu dalšího jednání ke konci srpna 2024. 

Závěr 

Předseda poděkoval členům komise za účast na jednání a v 19:10 ukončil jednání. 

       

Ing. Ivo Jebousek 

předseda Komise RHMP pro sport 
 

Ověřil: Mg. et Mgr. Miroslav Šmíd 
Zapsal: Mgr. Michaela Knappová  


